

TENDER ADVERTISEMENT

VAT Sales Monitoring System Project Feasibility Study for Software Development

Purpose.

This notice is published in accordance with the Section 5 (1) of the Regulation Order under the Government and Contract Tenders Act (CAP 245).

Overview:

The Department of Customs and Inland Revenue through the Ministry of Finance has sought to the development and implementation of a VAT Monitoring System. This system will aim to introduce the automation of VAT collection around the various Point of Sale systems across the country.

This project is divided into two critical activities: a detailed Feasibility Study and the subsequent Software Implementation. DCIR is looking for a proven well established software company to research, design, develop and implement a VAT Monitoring System; the following outputs are expected from this project:

1. Conduct Feasibility Study of the current VAT collection management and processes and the probability of the system to be implemented.
2. Establish an estimation on the budget for Implementation
3. Provide a time table of the implementation of the VMS in separate phases.

Proposal Submission:

Proposals should include:

- Detailed approach to both the Feasibility Study and Software Implementation phases.
- Evidence of previous experience and success in similar projects.
- Proposed project timeline and budget estimation.
- Profiles of the project team members.
- Client references.

Selection Criteria:

Proposals will be evaluated based on:

- The bidder's experience and track record.
- The quality and clarity of the proposal.
- Cost-effectiveness of the solution.
- Proposed timelines for project completion.

Collection of Terms of Reference (TOR):

Terms of Reference can be collected at the DCIR Headquarters starting from 24 June 2024 located at the La Casa D'Andrea Building 3rd Floor.

Proposal Submission:

Due Date: Proposals must be submitted no later than the **5 of July 2024**.

Submission Address: Proposals should be submitted to the DCIR Headquarters at Laca D'Andrea Building 3rd Floor.

Contact Information:

For further inquiries, please contact

DCIR Corporate Services Section

Email: CIR_Corporate@vanuatu.gov.vu

Phone: +678 33010

DCIR Head Office Address: 3rd Floor, La Casa Building Port Vila

We look forward to receiving your proposals and embarking on this transformative project to enhance our VAT compliance and monitoring capabilities.

AVIS D'APPEL D'OFFRES

Projet de système de suivi de la TVA sur les ventes Etude de faisabilité pour le développement d'un logiciel

Objet

Le présent avis est lancé conformément à l'article 5, paragraphe 1), de l'arrêté de réglementation en vertu de la loi sur les marchés publics et marchés par adjudication [CAP 245].

Aperçu

Le Service de la Douane et des Contributions indirectes, sous la tutelle du Ministère des Finances, cherche à développer et mettre en œuvre un système de suivi de la TVA. Celui-ci devra permettre d'automatiser la perception de la TVA sur l'ensemble des systèmes de points de ventes.

Ce projet comporte deux activités cruciales : une étude de faisabilité détaillée et l'application subséquente du logiciel. Le SDCI cherche à retenir les services d'une entreprise de logiciels réputée et bien établie pour entreprendre l'étude, le développement et l'application d'un système de suivi de la TVA. Ce projet doit aboutir aux résultats suivants :

1. Une étude de faisabilité concernant la gestion et les processus actuels de perception de la TVA et la possibilité de mettre en œuvre

- un nouveau système ;
2. Une estimation du budget à prévoir pour la mise en œuvre ;
3. Un calendrier de mise en œuvre du SGV (VMS) en plusieurs étapes.

Soumission des propositions

Les propositions doivent inclure :

- Une approche précise tant pour l'étude de faisabilité que pour les étapes de mise en œuvre du logiciel ;
- Des preuves d'expérience et de succès antérieurs avec des projets semblables ;
- Une proposition d'échéancier et une estimation de budget pour le projet ;
- Le profil des membres de l'équipe du projet ;
- Des références de clients.

Critères de sélection

Les propositions seront évaluées sur la base suivante :

- L'expérience et la réputation ;
- La qualité et la clarté de la proposition ;
- Le rapport coût-rendement de la solution ;
- Les délais proposés pour l'achèvement du projet.

Attributions

Les attributions peuvent être obtenues dès le 24 juin 2024 au siège du SDCI situé dans l'immeuble La Casa d'Andrea, 3e étage.

Soumission des propositions

Date d'échéance : Les propositions doivent être déposées au plus tard le **5 juillet 2024**.

Adresse : Les propositions doivent être déposées au siège du SDCI situé dans l'immeuble La Casa d'Andrea au 3e étage.

Contact

Pour tout renseignement, veuillez contacter :

Section des Services généraux du SDCI

Courriel : CIR_Corporate@vanuatu.gov.vu

Tél. : +678 33010

Adresse du siège du SDCI : 3e étage, La Casa Building Port Vila

Nous nous réjouissons de recevoir vos propositions et de nous lancer dans ce projet transformateur pour renforcer notre capacité à surveiller et assurer la mise en conformité avec la TVA.

REQUEST FOR PROPOSAL (RFP) / REQUEST FOR EXPRESSION OF INTEREST (REOI)

Purpose.

This notice is published in accordance with the Section 5 (1) of the Regulation Order under the Government and Contract Tenders Act (CAP 245).

Project: Implementation Study for Nationwide Tax Identification Number (TIN) Management

Module

The Department of Customs and Inland Revenue (DCIR) is inviting qualified consultants and firms to submit proposals for the study of implementing a new nationwide TIN Management Module. This initiative aims to replace existing systems and facilitate a comprehensive, uniform change in tax and licensed administration management across the country.

Project Overview:

Objective:

Conduct a detailed study on the implementation of a new nationwide Tax Module, including assessing current systems, identifying necessary changes, and recommending best practices for a seamless transition.

Scope:

The study should cover all technical, operational, procedural and legislation aspects necessary for the nationwide implementation of the new TIN Management Module.

Key Requirements:

Evaluation of Existing Systems: Analyze current tax/business administration management systems in use across various regions, provinces, and authorities.

Needs Assessment: Identify gaps and areas needing improvement for a unified nationwide system.

Implementation Strategy: Develop a comprehensive strategy for the transition to the new TIN Management Module.

Recommendations: Provide actionable recommendations for best practices and risk mitigation.

Collection of Terms of Reference (TOR):

Terms of Reference can be collected at the DCIR Headquarters starting from 24 June 2024 located at the La Casa D'Andrea Building 3rd Floor.

Proposal Submission:

Due Date: Proposals must be submitted no later than the 5 of July 2024.

Submission Address: Proposals should be submitted to the DCIR Headquarters at Laca D'Andrea Building 3rd Floor.

Contact Information:

For further details or inquiries, please contact:

DCIR Corporate Services Section

Email: CIR_Corporate@vanuatu.gov.vu

Phone: +678 33010

DCIR Head Office Address: 3rd Floor, La Casa Building Port Vila

Please ensure all submissions adhere to the requirements outlined in the TOR. Late or incomplete proposals will not be considered.

Do not miss this opportunity to contribute to a major national initiative!

APPEL A PROPOSITIONS (AP) / APPEL A MANIFESTATION D'INTERET (AMI)

Objet

Le présent avis est lancé conformément à l'article 5, paragraphe 1), de l'arrêté de réglementation en vertu de la loi sur les marchés publics et marchés par adjudication [CAP 245].

Projet : Etude pour la mise en œuvre d'un module de gestion des numéros d'identification fiscale (NIF) à l'échelon national

Le Service de la Douane et des Contributions indirectes (SDCI) invite des experts-conseil et des cabinets de conseil à soumettre des propositions d'étude pour la mise en œuvre d'un nouveau module de gestion des NIF à l'échelon national. Cette initiative est destinée à remplacer les systèmes en vigueur et à faciliter un changement complet et uniformisé de la gestion fiscale et de l'administration des patentes dans tout le pays.

Aperçu du projet

Objectif :

Entreprendre une étude approfondie concernant la mise en œuvre d'un nouveau module fiscal à l'échelon national, y compris une appréciation des systèmes en vigueur, l'identification des changements nécessaires et des recommandations quant aux meilleures pratiques pour assurer une transition sans problème.

Champ d'action :

L'étude doit porter sur tous les aspects techniques, opérationnels, de procédure et législatifs nécessaires à la mise en œuvre du nouveau module de gestion des NIF à l'échelon national.

Conditions requises essentielles :

Evaluation des systèmes en vigueur : Analyser les systèmes de gestion fiscale/d'administration des entreprises tels qu'en vigueur et utilisés par les autorités dans les diverses régions et provinces.

Evaluation des besoins : Identifier les lacunes et les domaines qu'il est nécessaire d'améliorer pour un système uniformisé à l'échelon national.

Stratégie de mise en œuvre : Elaborer une stratégie complète pour la transition au nouveau module de gestion des NIF.

Recommandations : Apporter des recommandations réalisables concernant les meilleures pratiques et l'atténuation des risques.

Attributions

Les attributions peuvent être obtenues dès le 24 juin 2024 au siège du SDCI situé dans l'immeuble La Casa d'Andrea, 3e étage.

Soumission des propositions

Date d'échéance : Les propositions doivent être déposées au plus tard le **5 juillet 2024**.

Adresse : Les propositions doivent être déposées au siège du SDCI situé dans l'immeuble La Casa d'Andrea au 3e étage.

Contact

Pour tout renseignement, veuillez contacter :

Section des Services généraux du SDCI

Courriel : CIR_Corporate@vanuatu.gov.vu

Tél. : +678 33010

Adresse du siège du SDCI : 3e étage, La Casa Building Port Vila

Veuillez vous assurer que toutes les soumissions respectent les conditions prévues dans les attributions. Les propositions incomplètes ou tardives ne seront pas prises en considération.

Ne manquez pas cette occasion de contribuer à une initiative nationale de grande importance !